
PROTOKÓŁ  Nr  XLI/2014 
z obrad sesji Rady Miejskiej 

odbytych w dniu  24 kwietnia 2014r. 
 

Ad. 1.  W sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2 o 
godz. 10 00 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu – Danuta Warszawska dokonała 
otwarcia obrad XLI sesji Rady Miejskiej w Chodczu. Powitała radnych, Burmistrza Chodcza – 
Kazimierza Sawińskiego, Sekretarza MiG Chodecz – Benedykta Nowakowskiego, Skarbnika 
MiG Chodecz – Danutę Nowakowską, kierowników jednostek budżetowych, kierowników 
zakładów pracy, sołtysów oraz pozostałe osoby obecne na sali.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż w obradach sesji uczestniczy 12 radnych na 
stan 15 radnych, wobec powyższego obrady dzisiejszej sesji są prawomocne do 
podejmowania uchwał. Na sali nie byli obecni:  radny Bohdan Kluzik, Anna Twardowska  i 
Henryk Biernacki. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej przeszła do następnego punktu porządku obrad – 
przedstawiła proponowany porządek obrad sesji jak niżej. 
 
Proponowany  porządek  obrad: 
 
1.   Otwarcie. 

- stwierdzenie prawomocności obrad, 
- przyjęcie porządku obrad, 
- przyjęcie  protokołu z poprzedniej sesji, 

2.    Informacja ze stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Miasta i Gminy  
       Chodecz za rok 2013. 
       - przedłożenie informacji przez Komendanta Miejskiego Policji   we   
         Włocławku   inspektor  Piotr Stachowiak, 
         Komendant Komisariatu Policji  w  Kowalu  Pan  Eugeniusz Latowski. 
       - dyskusja, 
 
      Przerwa w obradach  sesji  – 15 minut. 
 
3.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

- przedłożenie informacji przez  Burmistrza, 
- dyskusja, 

4.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 
       -  udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do przedłożonych     
           wniosków z posiedzeń Komisji, 
       -  dyskusja, 
5.   Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz na  
       rok 2014. 
       -  przedłożenie  informacji  w przedmiotowej sprawie -  Skarbnik MiG Chodecz, 
       -  opinia Komisji Budżetu i Finansów – Przewodniczący Komisji Kazimierz Powietrzyński, 
       - dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały, 
6.   Uchwała w sprawie programu opieki nad zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności  



      zwierząt na terenie Miasta i Gminy Chodecz w 2014 roku. 
      -  przedłożenie  informacji w przedmiotowej sprawie – Pan Robert Drzewiecki,  
      - opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska – Przewodniczący Komisji Jerzy 
        Stempczyński, 
      -  dyskusja, 
      -  podjęcie uchwały, 
7.   Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w Chodczu. 
      -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - Pan Jerzy  Bontal,      
      - opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska Pan Jerzy Stempczyński, 
      -  dyskusja, 
      -  podjęcie uchwały, 
 8.  Interpelacje i  zapytania radnych. 
 9.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
10.  Zakończenie obrad sesji. 
 
Przewodnicząca – Danuta Warszawska przystąpiła do przegłosowania przedstawionego 
porządku obrad sesji wraz z wprowadzonymi zmianami. Za przyjęciem proponowanego 
porządku głosowało 12 radnych, przeciwnych -0, wstrzymujących -0. Porządek obrad  XLI sesji 
został przyjęty 12 głosami za. 
Przewodnicząca Rady przekazała, iż protokół z obrad poprzedniej sesji został sporządzony, był 
przedłożony do wglądu, każdy zainteresowany miał możliwość zapoznania się z protokołem w 
Biurze Rady. Protokół został poddany pod głosowanie. Za przyjęciem protokołu Nr XLI 
głosowało – 12 radnych, przeciwnych – 0, wstrzymujących się – 0. Protokół z poprzedniej sesji 
został przyjęty 12 głosami za. 
 

Ad.2.    Informacja ze stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 
Miasta i Gminy Chodecz za rok 2013. 

 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała, iż w wyniku wybuchu amoniaku we 

Włocławku Komendant Miejski Policji we Włocławku inspektor Piotr Stachowiak nie mógł 
przybyć. Przewodnicząca przekazała głos Komendantowi Komisariatu Policji w Kowalu Panu  
Eugeniuszowi Latowskiemu. 
Komendant Komisariatu Policji w Kowalu Pan Eugeniusz Latowski przekazał, iż ocena za 2013 
rok była przesłana do Urzędu na piśmie i nie mu jest odnosić się do oceny z 2013 roku bo 
Komisariat powstał dopiero z dniem 17 marca 2014 roku. Taką deklarację złożył były 
Komendant  Safianowski  Grzegorz który był rzekomo również na sesji u Państwa. Decyzją 
Komendanta Wojewódzkiego jak i Komendanta Miejskiego z dniem 17 marca 2014 roku 
teren Miasta i Gminy Chodecz został przyłączony terytorialnie do Komisariatu Policji w 
Kowalu. Obecnie ten Komisariat obejmuje 5 jednostek samorządowych tj. miasto Kowal, 
gminę Kowal, Baruchowo gminę, miasto i gminę Lubień Kujawski i miasto gminę Chodecz. 
Jest to około 22 tys. mieszkańców a rejon jako służbowy obsługiwany przez Komisariat liczy 
sobie 500 km2. Jeśli chodzi o dotarcie to jest ponad 50 km z punktu A do punktu B. Jest to 
bardzo dużo ale nie mi jest dyskutować z decyzją Komendanta Wojewódzkiego i Miejskiego 
odnośnie przyłączenia tego terenu do nas, taka była wola i tak zdecydowano. Nam należy 
przyjąć do wiadomości i realizować zadania. Mogę wspomnieć że przed reorganizacją 
wszystkie te 4 rejony były obsługiwane przez 30 policjantów. W chwili obecnej Komisariat 
liczy sobie 22 plus jeden jako ja, tj. 23 funkcjonariuszy. Tak jakby jeden komisariat znikł z 



powierzchni i należy obsłużyć tym zespołem ludzi którzy są w chwili obecnej. Na dzień 
dzisiejszy w moich strukturach jest zapewnione że będzie 23 policjantów a jest 17. Trudna 
sytuacja kadrowa w Komendzie Miejskiej we Włocławku spowodowała to iż funkcjonariusze 
z Kowala zostali przesunięci częściowo na rzecz Komendy i tam wykonują czynności zlecone. 
Trudna sytuacja kadrowa powoduje iż ta garstka ludzi musi ogarnąć tą ilość terenu i sprostać 
każdemu zadaniu, które zostało nałożone na tą jednostkę. Teren miasta Chodcza znam, nie 
znam tylko innych terenów poza i muszę je dopiero poznać. W tej chwili przy tym ogromie 
nawału pracy biurokracji w policji po prostu nie mam czasu wyjść zza biurka. Na swoim 
terenie macie 2 funkcjonariuszy jako dzielnicowych, jeden jest dzielnicowy jako gminy i jeden 
zawiaduje miastem. Uważam że ta liczba funkcjonariuszy jest zbyt mała. Chcę żeby tereny 
Lubienia i Chodcza obsługiwało 10 funkcjonariuszy, wtedy będziemy mogli mówić o 
bezpieczeństwie i będziemy wychodzić naprzeciw społeczeństwu i Waszym oczekiwaniom. 
Rolą moją jest dyslokować tak służby aby zapewniały bezpieczeństwo w tych rejonach 
newralgicznych, tam gdzie się najwięcej dzieje i tam policja powinna być. Byłem wcześniej na 
spotkaniu z Panią Przewodniczącą i Panem Burmistrzem, prosiłem w imieniu własnym a 
zarazem dla społeczeństwa żeby zostały włączone światła na terenie miasta Chodecz bo jest 
największe skupisko mieszkańców i najwięcej się dzieje, sporadyczne są przypadki że dzieje 
się na wsiach. Sam mieszkam na wsi i chciałbym mieć światło a nie mam. Ekonomia rządzi 
tym wszystkim. Jestem za tym by światło było na terenie miasta, po to by ograniczyć tą 
przestępczość. Zapewnienia mam jedne że ruch drogowy będzie mnie wspierał w służbach w 
okresie letnim na terenach wypoczynkowych jak i tu Chodcza w celu zapewnienia porządku. 
Są pełnione służby po cywilnemu na terenie miasta Chodcza jak i ościennych miejscowości 
wypoczynkowych mających na celu ograniczenie przestępczości. Będzie mi trudno 
odbudować zaufanie do policji utracone w ostatnim okresie czasu ale uważam że jestem w 
stanie sprostać Państwa oczekiwaniom gdyż jestem osobą otwartą na krytykę i oczekuję od 
Państwa, że nie będziecie czekać aż „balon urośnie i pęknie” tylko problemy które będą was 
dotykać żebyście na bieżąco informowali. Policjant nie powinien siedzieć w Komisariacie i 
uciekać jak przyjdzie obywatel tylko powinien być blisko obywatela. Dlatego na dzień 
dzisiejszy nie są pełnione dyżury tu w posterunku, ze względu też na złe warunki w tym 
obiekcie, ale uważam że policjant który działa na zewnątrz ma większe dotarcie do 
społeczeństwa i będzie znał problematykę. Jestem za pośrednictwem Urzędu jeśli któreś z 
sołectw życzy sobie udziału policjanta, bo mają problemy do rozwiązania, jestem za tym żeby 
ten dzielnicowy w zebraniach sołeckich uczestniczył. Policjant powinien też uczestniczyć w 
prelekcjach, spotkaniach z dziećmi i młodzieżą. Naszym zadaniem jest zminimalizować do 
minimum ewentualne niezadowolenie społeczeństwa ze strony obsługi policji. Interwencje 
eliminują policjanta ze służby na cztery godziny. Społeczeństwo mówi że była policja i policji 
nie ma, jedna interwencja, druga interwencja i koniec. Musiały by być nas setki byśmy temu 
sprostali. Jeśli zostanie uzupełniony mi stan osobowy zamierzam 10 funkcjonariuszy 
przeznaczyć na te dwa tereny. W dniu wczorajszym taka informację otrzymałem by podjąć 
rozmowy z samorządami odnośnie wsparcia, te służby dodatkowe i wówczas oni przeliczą ilu 
funkcjonariuszy by mogli dać. Również bym chciał prosić Państwa o wsparcie w 
partycypowaniu  w kosztach zakupu paliwa dla jednostki z Kowala. Wiem każdy się broni, 
dlaczego jak zlikwidowaliśmy to mamy dawać pieniądze. Ale powiem szczerze to nie jest dla 
policji ale dla nas, żebyście mięli policjantów częściej i oni mogli jeździć i patrolować, to nie 
budzi wątpliwości że koszty jakieś trzeba ponieść. Kowal jako jednostka jest największym i 
najtrudniejszym rejonem w powiecie włocławskim. Trudniej mi było zebrać pieniądze teraz 
niż jak była jedna czy dwie gminy i mogły się dogadać. Będę z Państwem chciał utrzymywać 



dobre relacje jeśli chodzi o współpracę. Myślę że wesprzecie mnie jak i moją załogę. 
Chciałbym podziękować za światła na Chodczu, które są już włączone. Rozmawialiśmy też na 
temat monitoringu na dworcu, tzn. chodzi mi o jego poprawę luba zakup lepszej 
rozdzielczości kamer, bo jeśli one mają służyć czemuś to niech będzie taka jakość że ona 
będzie nam pomagać.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusję. 
Burmistrz Chodcza – Kazimierz Sawiński zwrócił się do Pana Komendanta – był tu na sesji Pan 
Komendant powiedział, że policja jest tak bogata i że dadzą sobie radę a teraz Pan 
Komendant otwiera karty, my nie wiemy o co chodzi. Było zapewnienie że starczy na 
wszystko i kasy jest do oporu a Pan mówi co innego. 
Eugeniusz Latowski odpowiedział iż nie wolno mu dyskutować z przełożonym i to co 
oświadczył. Ja wiem że moją rolą jest jako gospodarza tej jednostki ściągnąć jak najwięcej 
środków do tej jednostki. Może Komendant powiedzieć że ma „full” a ja powiem że nie bo mi 
brakuje tego i tamtego. I prawda jest taka że wspomagają nas wszystkie jednostki 
samorządowe, nie wiem jak będzie tu.  
Sołtys Banasiak – jaki jest sens oszczędzać, mięliśmy posterunek w Choceniu 8 km dojazdu, a 
Pan przejął 30 km dojazdu i jest to oszczędność paliwa? Choceń powinien nadal u nas zostać. 
Oszczędzać musi władza odgórnie a jak władza zrobiła oszczędność odgórnie. 
Sołtys Jerzy Szałański – słowa Pana Komendanta są bardzo piękne ale te hasła władzy bliżej 
obywatela są od pół wieku ale to tylko jest w słowach, choć życzę by się spełniły. Ale 
jednostki takiej jak Chodecz to nie wiem czy by Pan znalazł solidnych samorządowców jak my 
byliśmy i jesteśmy, daliśmy budynek, samochody i wszystko i co zostaliśmy „dziadami” a 
złodzieje kradną. Dodzwonić się na policję nie można. Zrobiliśmy dużo wkładu w ten 
Komisariat i wystarczyło dołożyć jedną osobę. Teraz złodziej kradną a my May jeszcze dawać 
pieniądze policji. W mieście Pan uważa światła a co ze wsią jak jeden od drugiego mieszka 
kilometr. 
Eugeniusz Latowski – nie mam przed czym się bronić, nie mi jest dyskutować, że „góra” 
podejmowała reorganizację policji. Nie ja zdecydowałem o tym, nie Komendant Stachowiak 
tylko Komenda Główna na pewno zdecydowała, to są posunięcia polityczne i nie mi 
dyskutować. Reorganizacją tą spowodowane było przyłączenie Chodcza w celu poprawy 
bezpieczeństwa. Macie ocenę za 2013 rok i możecie sobie ocenić jak była wykrywalność. 
Kowal zawsze stał na pudle, między 1-3 miejscem na 10-12 posterunków czy komisariatów. 
Chodecz daleko od nas odstawał. Logika podpowiada że ta reorganizacja powinna być inna 
tylko nie mi jest dyskutować i wypowiadać się na ten temat.  
Sołtys Jerzy Szałański zauważył że ten z góry nigdy nie ma czasu przyjechać. 
Eugeniusz Latowski wyjaśnił, że z Komendantem był umówiony i miał przyjechać ale czy to 
ma uzasadnienie to zdarzenie na przybycie Komendanta czy nie, jest zagrożenie 
bezpieczeństwa bo jest wyciek amoniaku. On musi zostać w jednostce i kierować tą 
jednostką. Ja przekażę Pana uwagi Komendantowi. Nie walczę tylko o miasto ale mówię 
jeżeli budżet Miasta się nie dopina to żeby wybrać to lepsze z tego najgorszego to w mieście 
nie będzie światła i na wsi nie.  
Radna Grażyna Wilińska – Gminie Chodecz zrobiono wielką krzywdę, zabrano posterunek 
który był bardzo potrzebny. Jesteśmy wyjątkowym terenem, mamy dużo domków 
letniskowych i niestety jest dużo wykroczeń, dużo zdarzeń. W ocenie działalności policji w 
Choceniu jest m.in. napisane że w Gminie Choceń mało funkcjonariuszy było na terenie 
Gminy Choceń dlatego że między innymi musieli chodzić do Chodcza dlatego że jest to 
Gmina wyjątkowo niebezpieczna. Teraz nas przerzucono do Kowala. Byłam również w tej 



grupie która walczyła by w Chodczu jakiś rewir powstał, powstał ale zespół dzielnicowy. Czy 
nam Pan zapewni że ten zespół dzielnicowy kilkuosobowy będzie codziennie tak jak to miało 
być w Chodczu i Lubieniu. 
Komendant Latowski odpowiedział, iż nikt wam nie zapewniał, że ktoś tu będzie siedzieć. Nie 
jestem zwolennikiem rozdrabniania. Nie mając wpływu na policjantów którzy są tu 
oddelegowani nie sprzyja niczemu. Na Lubieniu to się sprawdziło i podniosłem 
wykrywalność. Ja jestem praktykiem a nie teoretykiem. Opieram się na własnym 
doświadczeniu życiowym i policyjnym. Jestem za tym by na te dwa tereny przeznaczyć 10 
ludzi i kierownika rewiru dzielnicowych. Dopóki nie mam uzupełnionego stanu osobowego to 
fizycznie oni tu nie będą siedzieć. Nie powiedziałem że nie będzie służb. Na rogu nie będzie 
stał policjant tak jak było kiedyś. Policjant się przemieszcza, nie tylko patroluje, muszą 
wykonywać papiery dokumenty zlecone.  
Pan Grzanka – chce Pan poznać mieszkańców to zapraszam do mnie i na drogę, która była 
zaorana przez sąsiada. Nie zostało wykonane polecenie sądu, Burmistrz sobie lekceważy. 
Kupiłem ziemię od Skarbu Państwa i nie mogę na własną ziemię dojechać. Wczoraj sąsiad 
uprawiał ziemię i znowu wyrwał mi kołek, wjechał w moje pole i zaorał drogę, to jest gminna 
droga i nikt nic nie robi. I to że jest teraz daleko dojechać do posterunku to jest nam ciężko, 
gdybym miał jechać do Kowala to rowerkiem sobie nie pojadę, autobusem w tej chwili nie 
ma połączeń, do Chocenia mogłem iść pieszo. 
Pani Krawiecka – czy wolno samochodem ciężarowym parkować na chodniku. Jeśli tak to 
dobrze a jeśli nie to dlaczego patrole nasze nie zwracają uwagi, kiedy jest patrol z Włocławka 
to widzę że na to zwraca uwagę.  
Eugeniusz Latowski wyjaśnił, jeżeli Pan ma sądownie zagwarantowaną drogę służebność 
gruntową czy gminną to gospodarzem jest gmina. A jeśli ma Pan problemy z Gminą to można 
wystąpić z powództwa cywilnego. Każdy musi respektować postanowienie sądu. Jeśli chodzi 
o parkowanie to się dziwię że policjanci nie reagują ale jeśli nie ma znaku zakazu i ktoś 
parkuje, nie mówię o ciężarowych samochodach, tylko osobowym i zgodnie z tym ,że jest 
udostępniony ten pas przejścia to nie ukarze. Jeśli chodzi o ustawianie znaków to nie policja 
jest od tego. 
Radny Jerzy Stempczyński zauważył, że mówił Pan Komendant o złych warunkach budynku 
Komisariatu dlaczego. O ile pamiętam to samorząd włożył tam dużo, były komputery i był 
laptop, biurka, wymalowane, ogrzewanie, warunki dość dobre. Druga rzecz to mówił Pan o 
monitoringu, rzeczywiście lepszy by się przydał, proponowaliśmy by policja miała podgląd u 
siebie. 
Komendant Latowski -  nie wolno policji mieć podglądu. 
Radny Jerzy Stempczyński  wskazał iż padła propozycja by to usprawnić i nie dało rady. Jeśli 
chodzi o wykrywalność to wiem że wiele rzeczy ludzie nie zgłaszają. Kolejna rzecz to mówił 
Pan o 2 dzielnicowych, samorząd ma problemy co roku że naprawia pomosty nad jeziorem 
lub ławeczki a jakaś tam grupa mieszkańców sobie rozbiera i tak co roku. Ja prywatnie mogę 
ustalić kto to robi, myślę że dzielnicowi jakby się też postarali to też mogliby dojść kto to 
robi. 
Radny Arkadiusz Koza – plany mam nadzieję że się sprawdzą. Co do funduszy które mamy 
jako Gmina dołożyć nie wiem czy to jest zasadne. Niestety pieniądze pozabierało się wam, 
pogrupowało się was w jednostkach większych terenowo, nie wiem czy to jest dobre. 
Samorządy mogą dokładać, im wolno ale z drugiej strony dlaczego mamy dokładać, płacimy 
podatki. Mamy zabezpieczone ustawowo bezpieczeństwo. Moje zdanie jest żeby nie 
dokładać. 



Radna Ewa Kwiatkowska – mówi Pan że Kowal pod Pana kierownictwem zawsze miał dobre 
wyniki, stał statystycznie wyżej od Chodcza. Myślę że to zasługa Pana ale myślę też że to 
położenie Kowala i Lubienia w porównaniu do nas maja o wiele korzystniejsze. Nasza gmina 
jest dosyć rozległa, mamy dużo w sezonie ludności napływowej. Kowal jest przy trasie, na 
trasach stoją patrole, przejeżdżają te patrole drogówki, maja dodatkową pomoc. Chodecz 
praktycznie takiej pomocy miał bardzo mało. U nas jest mało patroli które mierzyły by 
prędkości. Chodecz zawsze musiał bazować na naszych policjantach. 
Komendant Latowski wyjaśnił iż przyległość do „jedyni starej” i autostrady powodują 
dwukrotnie więcej pracy niż tu. Zdarzeń z parkingów to ja mam z tygodnia tyle co z miesiąca 
z Chodcza. To jest codziennie i nie do upilnowania. Policjant z ruchu drogowego nie ma 
prawa zjeżdżania z tej trasy bo ma nadzorowaną służbę. Mijały was watahy odnośnie 
„kiboli”. Przyjeżdżają i trzeba rzucić wszystko, wygnać ludzi z posterunku których masz i 
przesłuchujesz. Nasz rejon kończy się na Pikutkowie do Krośniewic. Dużo jest terenu leśnego 
i kłusowników, obsługujemy również kolizje. Z Włocławka maja tylko wycinki porobione, jak z 
ruchu drogowego to tylko załatwia z ruchu, jak jest PG to on robi tylko przestępstwa 
gospodarcze, kryminalni tylko kryminalne a tu wszyscy wszystko robią. Mogę Panią 
zapewnić, że jeżeli stoimy na radar to narzekają, że tylko w łapę biorą. Na Lubieniu 
zamknąłem radar, nie jestem zwolennikiem karania. Nie oczekujcie od nas cudów. Jeżeli 
chodzi o warunki na Komisariacie to tak przekazywali mi policjanci, że nie było sprzątane i 
opalane. Nikt mi jeszcze nie przekazał obiektu. Jeszcze od tego obiektu Safianowski ma 
klucze. 
Radna Kwiatkowska – to dlaczego mówi Pan że obiekt był zły. 
Eugeniusz Latowski – opieram się na tym co mówili mi policjanci. 
Przewodnicząca – Danuta Warszawska podziękowała za przybycie Pana Komendanta i 
powiedziała, że jest negatywnie nastawiona na reorganizację ale zobaczymy jak to będzie 
wyglądało. Mam nadzieję że się ta reorganizacja sprawdzi, uwierzymy jak zobaczymy.  
Komendant Latowski wskazał iż będzie jakiś problem to prosi o informację, od społeczeństwa 
przyjmuje krytykę i wnioski do realizacji.  
Radna Kwiatkowska zapytała czy dzielnicowi mogą mieć numery telefonów sołtysów by 
mogli mieć bezpośredni kontakt. 
Eugeniusz Latowski zauważył jak na wstępie jeżeli sołtys sobie życzy na zebraniu sołeckim 
dzielnicowego to proszę o telefon i ja ustalę. U nas jest spis dzielnicowego wszystkich 
instytucji i telefony wszystkich sołtysów. Dzielnicowy ma mieć rozpoznanie nie tylko pod 
względem sołtysów bale i innych osób potrzebujących, taka jest ich rola. Po 1 miesiącu 
trudno mi jest ocenić policjantów tak jednoznacznie.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję za przybycie i ogłaszam 15 minut przerwy. 
 

 Przerwa w obradach  sesji  – 15 minut. 
Po przerwie 15 minutowej w obradach, wznowiono  obrady sesji  i przystąpiono do realizacji 
porządku obrad. 
 
Ad. 3.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej udzieliła głosu Burmistrzowi Chodcza.  
Burmistrz Pan Kazimierz Sawiński  przedłożył sprawozdanie z działalności w okresie między 
sesjami. Treść sprawozdania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 



Dyskusja – brak. 
 
Ad. 4.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 
 
      Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  Koza Arkadiusz - komisja odbyła jedno posiedzenie w 
dniu 17 kwietnia br. wskazała iż udało się odbyć. Zaapelował  o uczestnictwo w pracach 
Komisji, jeżeli się podjęto być radnym to trzeba pracować. Komisja zapoznała się z pismem i 
skargą złożoną przez P. Pawła Grzankę, miała również zapoznać się ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu za 2013r. jednakże nie zdążyła. Komisja Rewizyjna wyjechała z P. 
Bontalem w teren na wizję lokalną. Sprawa dotyczyła skargi P. Grzanki. W związku z 
wyjazdem nie zdążyliśmy z zapoznaniem się z wykonania budżetu. Są 2 wnioski do Pana 
Burmistrza o wystosowanie stosownego pisma do osoby odpowiedzialnej za naruszenie 
stanu drogi w Brzyszewie oznaczonej numerem działki 51/3 w celu przywrócenia jej stanu 
prawnego zgodnie z kamieniami granicznymi, na koszt osoby która je usunęła. Punkt nr 2 
dalsze egzekwowanie decyzji w sprawie naprawienie stosunków wodnych pomiędzy 
gruntami Pana Grzanki a Pana Świerczyńskiego.  
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Kazimierz Powietrzyński poinformował iż 
Komisja spotkała się 16 kwietnia zajmowaliśmy się zmianami do budżetu Gminy Chodecz na 
2014 rok, w punkcie drugim program opieki nad zwierzętami bezdomnymi, ten program jest 
już zakończony i będzie uchwała dzisiaj. Omawiana była ocena zasobów pomocy społecznej 
na 2013 rok, jest to obszerny dokument i byśmy potrzebowali 2 dni by się z nim zapoznać w 
związku z tym nie wydaliśmy opinii i do sprawy powrócimy gdy będziemy głosować.  
Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej Wiesław Feliniak powiedział iż w 
okresie międzysesyjnym Komisja spotkała się 2 razy: 3 marca – dotyczyło bieżących napraw 
dróg gminnych, na tym spotkaniu podjęto decyzję o zakupie gruzu z Brześcia Kujawskiego, 
sołtys z Mielinka Pan Bagiński zwrócił uwagę by gruz rozdysponować w zależności od 
kilometrów dróg na danym sołectwie. Radny Szymurski zwrócił się z prośbą o uwzględnienie 
przy rozdysponowaniu materiału naprawę drogi od remizy strażackiej w kierunku Pana 
Ziółkowskiego w Zalesiu. Poruszano również temat uzupełnienia znaków drogowych przy 
drogach. Wniosek do Pana Burmistrza o zakup gruzu skierowano na kwotę około 80 tys. zł. 
Rozmawiano również na temat naprawy placu, był Pan Małecki, zaproponowano gruz ale są 
zainteresowani czymś innym, bardziej szlachetnym materiałem. 17 kwietnia odbyło się 
drugie spotkanie Komisji z sołtysami by zaciągnąć opinię na rozdzielenie gruzu. Komisja 
dokonała wstępnego rozdysponowania materiału i podpisano się pod tym i po pierwszym 
maja Gmina podejdzie do tematu. 
Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska Jerzy Stempczyński 
poinformował, iż Komisja spotkała się raz 10 kwietnia, obecny była Pan Burmistrz, Kierownik 
Grzybowski oraz inne osoby, których dotyczyła tematyka posiedzenia. Poruszano temat 
ponownego podziału działki Pana Al.-Hosama i zwrócono się z prośbą by radca prawny wydał 
opinię co do możliwości ponownego podziału, mimo że wyrok w tej sprawie był 
jednoznaczny. Pozostałe rozpatrywane sprawy to: pismo Pani Wójcik z ulicy Warneńczyka i 
kwestia eksmisji tej Pani z lokalu – zaproponowaliśmy spłatę znacznej części zadłużenia przez 
Panią Wójcik lub jej rodzinę; budowa studni głębinowej – odwiert był poczyniony, są 
optymistyczne wieści i jest woda; pisma Pań o lokal w Strzygach, jest opinia sołtysa w tej 
sprawie i poprosiliśmy o opinię pomocy społecznej; pozytywnie odnieśliśmy się do negocjacji 
z Panią Emilią Skiermańską. 



Przewodnicząca Komisji Oświaty Zdrowia Kultury i Sportu Grażyna Wilińska poinformowała, 
iż Komisja nie spotykała się w okresie międzysesyjnym. 
Przewodnicząca – Danuta Warszawska odczytała odpowiedzi na wnioski z poprzedniej sesji 
Rady Miejskiej które stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję. 
Radny Arkadiusz Koza w sprawie dofinansowania budowy tego ujęcia wody i ewentualnością 
było to ujęcie lub wodociąg do działkowców na Gawinie. Czy coś jest robione w tym kierunku 
i jest możliwość dofinansowania. 
Burmistrz Chodcza – Kazimierz Sawiński odpowiedział iż dzisiaj w Funduszu był Pan Bontal, ja 
dzwoniłem do Pana Prezesa i jest szansa na uzyskanie pożyczki na 10 lat i 3 lata jest karencji i 
30 % umarzają. Musimy w to wejść bo tej wody jest coraz mniej. Rozumiem że mieszkańcy 
chcą się przyłączyć do naszego ujęcia ale martwimy się o tych swoich użytkowników. 
Wodociąg ewentualnie zrobimy później. 
Radny Kazimierz Powietrzyński proponowała na Komisji członkom w związku z planami 
dokumentacji na budowę studni sprawy się przedłużą i ta inwestycja będzie z budżetu 
przyszłorocznego a jest możliwość pożyczki na budowę wodociągu. I wniosek była taki by 
działkowcom wybudować wodociąg.  
Burmistrz Chodcza  - tych pieniędzy tyle nie mamy by wchodzić w budowę studni i 
wodociągu. Tej wody nie ma aż tak dużo żeby można było kontynuować wodociągi, 
obciążymy rolników dalszych z Brzyszewa itd. 
Radny Szymurski wskazał, iż w ostatnim czasie u nas jest naprawdę słabe to ciśnienie, jeżeli 
jeszcze coś dołączymy teraz to będzie całkiem tragedia. Poczekajmy na tą następną studnię.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej zamknęła dyskusję. 
 
Ad. 5.   Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy 
Chodecz na rok 2014. 
 
Przewodnicząca  - Danuta Warszawska udzieliła głosu Skarbnikowi MiG Chodecz – Danucie 
Nowakowskiej. 
Skarbnik MiG Chodecz przedłożyła informacje  w przedmiotowej sprawie co stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Kazimierz Powietrzyński wskazał iż w zmianie 
jest 7 punktów, Pani Skarbnik wyjaśniła o czym była mowa. Punkt 7 jest punktem ważnym bo 
dotyczy przesunięcia środków w budżecie 61 tys. na dofinansowanie wywozu śmieci za II 
kwartał (kwiecień, maj, czerwiec). Gmina ogłosiła przetarg. Zgłosiła się jedna firma i ta firma 
za kwartał zażyczyła sobie 150 tys. złotych za wywóz. Przetarg jest ważny. Tylko że my od 
bardzo dawna popieramy rozwój naszej firmy ZGK i przekształceniu w spółkę z o.o. Ten 
przetarg mógł być w ostatniej chwili odwołany ale stało się. Ponad 20 tys. miesięcznie 
potrzebujemy na to żeby dołożyć do śmieci, więc albo z 7 zł zrobić 11, kiedy nasza firma i nasi 
ludzie robią to coraz lepiej. Wniosek Komisji jest o odrzucenie tej uchwały w całości. Opinia 
Komisji Budżetu i Finansów jest negatywna.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusję. 
Pan Robert Drzewiecki wyjaśnił, iż przetarg musieliśmy ogłosić, dopóki nie będą  zmienione 
przepisy polskie a na to strona polska ma 2 lata, musimy przestrzegać obowiązujących 
przepisów i ustawa mówi wyraźnie iż obowiązkiem Gminy jest zorganizowanie przetargu na 
wywóz odpadów. 



Radny Kazimierz Powietrzyński wskazał, iż prezydent Wrocławia nie ogłasza i jest 
prezydentem i nikt go nie ukarze, ¾ Warszawy nie ma przetargów i nic się nie stało a w 
Chodczu wielkie larum. I to jest ten spór między Radą a Urzędem. Musimy być na to 
przygotowaniu ,że spółkę trzeba będzie rozwiązać bo nie będzie miała co robić.  
Radny Arkadiusz Koza wskazał iż kontrowersyjnym jest też punkt nr 5 uchwały. Jeżeli jest 
mowa o wybudowaniu studni głębinowej w przyszłym roku to dlaczego w tym roku 
zwiększamy środki na to. Panie Burmistrzu na Komisji usłyszeliśmy że nie ma możliwości 
przygotowania dokumentacji spełniającej o dofinansowanie. 
Burmistrz Chodcza – Kazimierz Sawiński odpowiedział, iż dzisiaj się dowiedział, iż jest na to 
szansa. 
Radny Koza stwierdził iż na Komisje zapraszani są pracownicy i uzyskano taka informację, iż 
się nie wyrobimy z dokumentacją w terminie w którym trzeba zgłosić wniosek. 
Radny Kazimierz Powietrzyński stwierdził, iż myślał że te 60 tys. jest na dokumentację i 
sprawy przygotowawcze bo ta studnia będzie kosztować ponad 300 tys. Prosi by mówić 
wszystko, bo teraz nie wie czy w tym roku budujemy czy nie.  
Skarbnik MiG – Danuta Nowakowska wyjaśniła, iż z tego co przekazała Pan Jerzy Bontal, 
jeżeli się uda w tym roku wszystko dopiąć to będziemy budować w tym roku. Ja 
powiedziałam że to są szacunkowe wstępne ale jeżeli będzie możliwość pozyskania pożyczki 
dołożymy wszelkich starań żeby w tym roku to zadanie zakończyć.  
Radna Ewa Kwiatkowska zapytała jakie są szanse na dofinansowanie. 
Skarbnika MiG odpowiedziała że do projektów jakichkolwiek nie zdążymy z opracowaniem 
ale mamy szansę na pozyskanie pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu o czym Pan Burmistrz 
mówił. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej zamknęła dyskusję 
Radna Rady Miejskiej Ewa Kwiatkowska odczytała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poinformowała iż na Sali jest obecnych 9 radnych i poddała uchwałę 
pod głosowanie. Za głosowało 0 radnych, przeciw -9, wstrzymało - 0. Stwierdziła, że powyższa 
uchwała nie została podjęta  9 głosami przeciw. 
Burmistrz Chodcza – Kazimierz Sawiński zaproponował by 29 kwietnia o godzinie 13 tej 
spotkała się Rada jeszcze raz by te pozostałe zmiany oprócz tej „śmieciowej” mogły wejść.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż jeżeli Państwo wyrażą zgodę na spotkanie na 
godzinę 17:00. Przewodnicząca poddała propozycję sesji nadzwyczajnej dnia 29 kwietnia na 
godzinę 17:00 na wniosek Burmistrza. Za wnioskiem głosowało 9 radnych, przeciwnych -0, 
wstrzymujących – 0. 
 
Ad. 6.   Uchwała w sprawie programu opieki nad zwierzętami oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Chodecz w 2014 roku. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej udzieliła głosu Panu Robertowi Drzewieckiemu, który 
przedłożył  informacje w przedmiotowej sprawie co stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska – Jerzy Stempczyński wyraził 
pozytywną opinię Komisji.  
Przewodnicząca – Danuta Warszawska otworzyła dyskusję. 
Radny Arkadiusz Koza stwierdził, iż na poprzedniej sesji wycofaliśmy tą uchwałę ze względu 
na to że Pan weterynarz się wycofał z umowy. Jest umowa ale czy kwoty się nie zmieniły.  
Pan Robert Drzewiecki odpowiedział, iż kwoty się zmieniły. 



Radny Koza wskazał, iż nie omawialiśmy tego na Komisji i składa formalny wniosek o 
wycofanie uchwały. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Kazimierz Powietrzyński wyjaśnił, iż też jego 
Komisja nie opiniowała tej uchwały. 
Radny Jerzy Stempczyński wyjaśnił, że była opiniowana ta pierwsza uchwała ale potem Pan 
Łagodziński zrezygnował.  
Radny Koza zauważył, iż w związku z tym że uchwała w sprawie zmian do budżetu nie 
przeszła a kolejnym punktem jest punkt nr 7 - wyrażenie zgody na nabycie nieruchomości, i 
jest tam zawarta kwota 14 tys., ten punkt też z automatu „wylatuje”. Składa wniosek nie o 
sesję nadzwyczajną ale o przesunięcie obrad tej sesji na wtorek i jej dokończenie. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej wyjaśniła, iż nie może tak być, sesja została rozpoczęta i musi 
być zakończona. 
Radny Jerzy Stepczyński wyjaśnił iż szanuje zdanie Radnego Kozy ale my tylko wyrażamy 
zgodę na nabycie bez kwot i chcemy podnieść tą uchwałę żeby Burmistrz mógł u notariusza 
zawrzeć ten akt.  
Radny Kazimierz Powietrzyński powiedział, iż by tego nie wycofywał. Już mamy teraz 
kwiecień, te zapisy i tak się pozmieniają a w tej chwili będziemy płacić już tylko za 7-8 
miesięcy. 
Radny Arkadiusz Koza podtrzymuje swój wniosek. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała wniosek o wycofanie z porządku obrad uchwały pod 
głosowanie. Za wnioskiem było 2 radnych, przeciw-3, wstrzymało się-3. Na Sali jest obecnych 
8 radnych. Wniosek został podjęty zwykłą większością głosów. Wniosek został odrzucony 3 
głosami.  
Radny Jerzy Stempczyński zapytała jaka jest zmiana tych kwot. 
Pan Robert Drzewiecki odpowiedział iż wartość umowy do końca roku to jest 4320 zł, jest 
2000 zł różnicy z poprzednią.  
Radny Jarosław Grabczyński stwierdził że i tak każdą zmianę wydatków gminy musimy 
głosować uchwałą zmiany do budżetu, więc możemy to zrobić później gdy będzie zmiana, 
jeśli zaistnieje.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej zamknęła dyskusję 
Radny Rady Miejskiej Jerzy Stempczyński odczytał projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poinformowała iż na Sali jest 8 radnych i poddała uchwałę pod 
głosowanie. Za głosowało 6 radnych, przeciw -2, wstrzymało - 0. Stwierdziła, że powyższa 
uchwała Nr XLI/211/2014 została podjęta  6 głosami za i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
  
Ad. 7.   Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w 
Chodczu. 
 
Przewodnicząca – Danuta Warszawska udzieliła głosu Panu Jerzemu Bontalowi, który 
przedłożył informacje w przedmiotowej sprawie co stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   
Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska – Jerzy Stempczyński wyraził 
pozytywną opinię Komisji. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusję. 
W związku z brakiem pytań ze strony radnych i gości Przewodnicząca zamknęła dyskusję.  
Przewodnicząca – Danuta Warszawska odczytała projekt uchwały. 



Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie. Za głosowało 8 radnych, przeciw -0, 
wstrzymało - 0. Stwierdziła, że powyższa uchwała Nr XLI/212/2014 została podjęta  8 głosami 
za. 
 
Ad. 8. Informacja w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2013 dla 
Miasta i Gminy Chodecz. 
 
Przewodnicząca udzieliła głosu Kierownikowi M-GOPS w Chodczu Pani Irenie Grabowskiej, 
która przedłożyła informację w przedmiotowej sprawie co stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
Pani Irena Grabowska wyjaśniła, iż ocena jest formularzem dostępnym przez Internet , przez 
system. Formularz ten ulegał modyfikacji niezależnie od nas, i potem mięliśmy mało czasu. 
Składa się on z 10 części, jest uniwersalny i dotyczy wszystkich ośrodków w Polsce. Z 
podsumowania wynika potrzeba zwiększenia kadry pracowników socjalnych, to wynika z 
przyczyny, że od 1 stycznia przyszłego roku wejdzie w życie przepis, który nakłada obowiązek 
zatrudniania pracownika socjalnego odpowiednio do liczby mieszkańców. Kierownik Irena 
Grabowska powiedziała również, iż nie zgadza się z zarzutem który tutaj padł, że to bzdury. 
Ja się z tym nie zgadzam, te dane są prawdziwe, uczciwe, ze sprawozdań, kartotek i nie są 
bzdurami, są to informacje ważne.  
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Kazimierz Powietrzyński wyjaśnił, iż mówiąc o 
bzdurach nie chciał nikogo urazić, są to dla mnie po prostu sprawy trochę „z boku”. Komisja 
przyjęła do wiadomości ocenę stanu i to jest wszystko. I to jest to co uzgodniliśmy z Panią 
Kierownik, że uchwała jest nie potrzebna, w związku z powyższym nie jesteśmy przygotowani 
do głosowania tej uchwały, zwłaszcza że wnioski końcowe które były napisane stały się 
bardzo poważne, bo wiążą się z zatrudnieniem ludzi. Pan Burmistrz by musiał się do tego 
ustosunkować. Komisja nie wydawała na ten temat opinii. 
Przewodnicząca rady Miejskiej otworzyła dyskusję. 
Kierownik – Irena Grabowska powtórzyła iż jej zdanie jest takie że uchwała jest nie 
potrzebna, ponieważ przekazuje informacje do Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej w 
Toruniu o treści „przedstawiono Radzie”. Ale to jest moje zdanie, natomiast radca prawny 
powiedział, że te zasoby powinny być przyjęte przez Radę w postaci uchwały. Ja nie wysyłam 
uchwały.  
Radny Jarosław Grabczyński - moje zdanie jest takie, że jeżeli Pani Kierownik mówi że to nie 
musi być podjęte uchwałą ja zgadzam się z tym dokumentem i wnioskami końcowymi, 
natomiast jeżeli ma to być podjęte uchwałą to mam kilka pytań. Jeżeli ma to być podjęte 
uchwałą to musi stanąć na Komisji. 
Burmistrz Chodcza – Kazimierz Sawiński stwierdził, iż jest to taki chwyt rządu, jeżeli 
podejmujecie Państwo uchwałę to zobowiązuje do zatrudnienia ludzi. Co trzeba zrobić to 
przysyłają ale nikt nie pyta czy ty masz pieniądze czy nie.  
Radny Jarosław Grabczyński uściślił swoją wypowiedź i wniósł wniosek formalny jeżeli 
projekt nie stanął na Komisji nie można go głosować. 
Przewodnicząca Rady wskazała, iż jest opinia Pani Mecenas, że należy podjąć w formie 
uchwały, czyli znów się sprzeciwiamy opinii Pani Mecenas.  
Kierownik Irena Grabowska wyjaśniła, iż zależy jej by ta informacja poszła, ma termin 
narzucony do 5 maja elektronicznie musi wysłać, to wystarczy dla niej. Jeżeli ma to iść w 
formie uchwały to się nie wypowie.  



Radny Kazimierz Powietrzyński powiedział, iż nie ma uchwały, jest zapis w protokole z sesji, 
że Rada zapoznała się i przyjęła i temat zamykamy. 
Radny Jerzy Stempczyński wskazał, iż Rada przyjęła do wiadomości informację złożoną przez 
Panią Kierownik, natomiast z uwagi na przedyskutowanie spraw finansowych odstępuje się 
od podjęcia uchwały. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała wniosek Jarosława Grabczyńskiego dotyczący 
wycofania z porządku obrad uchwały i przeniesienie jej na Komisję Budżetu i Finansów. Za 
wnioskiem było 8 radnych, przeciw-0, wstrzymało się-0. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej zamknęła dyskusję. 
Przewodnicząca – Danuta Warszawska poddała informację w sprawie oceny zasobów pomocy 
społecznej na rok 2013 dla Miasta i Gminy Chodecz pod głosowanie. Za głosowało 7 radnych, 
przeciw -0, wstrzymało - 1. Stwierdziła, że powyższa informacja została przyjęta 7  głosami za. 
 
Ad. 9.  Interpelacje i  zapytania radnych. 
 
Radny Kazimierz Powietrzyński zwrócił się z prośbą do Pani Przewodniczącej i Pana 
Burmistrza o zorganizowanie spotkania tych dwóch Panów w związku z punktem 2 
dzisiejszych obrad sesji. Ponieważ Ci dwaj Panowie mówią o zupełnie innych rzeczach, to co 
mówią jest sprzeczne. 
Radny Arkadiusz Koza w sprawie wodociągu i ujęcia wody rozmowa była albo to albo to. 
Nadal czekam na odpowiedź. 
Pan Jerzy Bontal odpowiedział stwierdził, iż taka rozmowa była i jeżeli chodzi o program od 
Marszałka to nie jesteśmy w stanie przygotować dokumentacji. W sprawie wodociągu są 
różne zdania, są radni którzy są rolnikami i nie mają wody. Pytanie czy budujemy wodociąg 
czy ujęcie. Pilnym wydaje się budowa ujęcia wody, latem praktycznie nie ma wody w 
wodociągu. W obecnym ujęciu pokłady wody są wyczerpane. Informacja z dnia wczorajszego 
z WFOŚ kredytu na ujęcie wody. Na budowę studni wraz z wodociągiem możemy otrzymać 
pożyczkę na 10 lat z 3 letnią karencją i po spłacie 70% tej kwoty, 30% jest umarzane. Próbne 
odwierty wykazały że woda jest na Gawinie i jest tam wieczna studnia. To czy robimy 
wodociąg i nie mamy wody, czy robimy ujęcie i mamy wodę a do wodociągu wracamy na 
przykład w przyszłym roku nie wiem.  
Radny Arkadiusz Koza zapytał czy wodociąg od nas z Gawina jest połączony z wodociągiem z 
Chodcza.  
Kierownik Grzybowski odpowiedział że tak. 
Radny Koza stwierdził, że mówimy o budowie wodociągu i nikt nie mówi, że mamy go 
włączać i jeżeli jest możliwość pozyskania 70% dofinansowania inwestycji to dlaczego z tego 
nie skorzystać.  
Kierownik Henryk Grzybowski powiedział, iż dostawa i pobór wody w miesiącach letnich 
stwarza problemy z zaopatrzeniem wszystkich mieszkańców w wodę pod odpowiednim 
ciśnieniem. Za 25 tys. możemy zwodociągować, możemy przeciągnąć zadanie i nie włączać. 
Burmistrz Chodcza – mamy kłopoty z RIO i inne, jak wybudujemy i nie podłączymy 
wodociągu, czy Pan to sobie wyobraża. Wydamy pieniądze a nie ma efektu. 
Radny Jarosław Grabczyński – niech Pan nie wprowadza słuchaczy w błąd. Po pierwsze 
budowa wodociągu a po drugie budowa studni. Możemy zaciągnąć pożyczkę na budowę 
studni ale możemy zaciągnąć pożyczkę na budowę wodociągu, czy to Pan Burmistrz 
potwierdza? 
Burmistrz Chodcza wyjaśnił, że wodociągu nie. 



Radny Grabczyński-środki możemy przesunąć, mamy rezerwę z poprzedniego roku i 
prawdopodobnie nie ruszą roboty związane z termomodernizacją szkoły. Budowa wodociągu 
też może potrwać z odbiorem nie musimy się spieszyć. 
Pan Bontal powiedział iż to zadanie ma być skończone w tym roku. 
Radny Jarosław Grabczyński zauważył, że kłopoty z wodą mamy latem a nie zimą. 
Pan Jerzy Bontal stwierdził, że nie możemy czegoś robić i myśleć, że nie odbierzemy, to 
zadanie musi być zakończone w tym roku nie zależnie od tego czy woda będzie czy nie w tych 
rurociągach.  
Radny Kazimierz Powietrzyński powiedział, że w poniedziałek jesteśmy gotowi się spotkać na 
Komisji i wprowadzimy zmiany w sprawie wodociągu. 
 
Ad. 10.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 
Radny Jerzy Stempczyński poinformował, iż od września do października będą organizowane 
bezpłatne zajęcia dla osób 50+, zapisy u Pani Haliny Makowieckiej. Podobne będą zajęcia dla 
20 +. 
Przewodnicząca odczytała pisma które wpłynęły do Rady i można się z nimi zapoznać w 
Biurze Rady: 
- od Starosty Kazimierza Kacy – odmowa dyżurowania Rzecznika Praw Konsumentów, 
- w sprawie mieszkania po Pani Lewandowskiej w Strzygach, 
- od sołtysa ze Strzyg Piotra Żelskiego – oświadczenie że ta osoba potrzebuje mieszkania, 
- od Wojewody Kujawsko-Pomorskiego informacja o funduszach sołeckich, 
- od Bractwa Miłośników Ziemi Chodeckiej  - prośba o wykonanie remontu wiatraka 
stojącego przy ulicy Krętej i podjęcie decyzji o jego dalszym przeznaczeniu, 
- od Państwa Marii i Mirosława Grzeło – o naruszeniu dyscypliny finansowej 
Przewodnicząca Danuta Warszawska poinformowała iż 3 maja odbędzie się piknik 
organizowany przez LGD. 
 
Ad. 11.  Zakończenie obrad sesji. 
 
Po wyczerpaniu punktów porządku  sesji Przewodnicząca Rady Miejskiej zakończyła  obrady 

wypowiadając  ” zamykam obrady XLI sesji Rady Miejskiej w Chodczu.” 
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